
www.ahaber.anadolu.edu.tr 

er 
ANADOLU Ü N V E R S T E S HAFTALIK L E T ş M G 

Rusya Federasyonu Devlet Başkanı Vladimir Putin'in özel kararnamesi ile verildi. 

Rektör Ataç'a Rusya'dan madalya 
Rektör Prof Dr. Engin Ataç, Rusya Federasyonu ile Türkiye arasındaki ilişkilere katkılarından dolayı, bilim ve 

kültür kenti Sankt Petersburg'un 300. yıldönümü hatıra madalyası ile ödüllendirildi. Ataç, madalyasını 
Rusya Federasyonu Ankara Büyükelçisi Dr. Piyotr Stegniy'den Anadolu Üniversitesi'nde düzenlenen törenle aldı. 

A 
nadolu Üniversitesi Rek
törü Prof. Dr. Ataç'a Rus
ya Federasyonu 'nun bi
lim ve kültür kenti Sankt 

Petersburg'un 300. yıldönümü hatıra 
madalyası Rusya Devlet Başkanı Pu
tin'in özel kararnamesi ile verildi. 

Madalya Anadolu Üniversite
si'nde 25 Mayıs günü düzenlenen bir 
törenle Rusya Federasyonu Ankara 
Büyükelçisi Dr. Piyotr Stegniy tara
fından Prof. Dr. Ataç'a teslim edildi. 

Atatürk Kültür ve Sanat Merke
zi' nde düzenlenen törende bir konuş
ma yapan Rektör Prof. Dr. Engin 
Ataç Anadolu Üniversitesi'nin Mos
kova Çaykovski Konservatuvarı, 

Sankt Petersburg Konservatuvarı ve 
Sankt Petersburg Üniversitesi ile 
1998 yılından bu yana işbirliği için
de olduğunu; öğrenci ve öğretim ele
manı değişimini de kapsayan birçok 
ortak projeye imza attıklarını söyle
di. 

Ülkeler arasındaki dostlukları ge-
1 işiren ve sürekli kılan unsurların ba
şında kültür ve sanat alanındaki iş

birliğinin geldiğine dikkat çeken 
Prof. Dr. Ataç, "Sanatın insanları, 

toplumları birbirine bağlayan birleş
tirici gücü, üniversitemizin evrensel 
vizyonuyla bütünleştiğinde çok an
lamlı ve çok yönlü yeni ilişkilerin 

gelişmesine yol açacaktır. Ortak ça
lışmalarımızın daha da gelişeceğine, 
ülkelerimiz arasındaki geleneksel 
dostluk bağlarının daha güçleneceği-

ne inanıyorum" dedi. 
Rusya Federasyonu Ankara Büyü

kelçisi Piyotr Stegniy de, uluslarara
sı sorunların çözümünde Türkiye ile 
Rusya Federasyonu'nun ortak çalış
malar yürüttüğünü, kültür ve sanat 
alanında yapılan çalışmaların ise iki 

ülke arasındaki geleneksel dostluğun 
gelişmesine katkıda bulunduğunu 

söyledi. Büyükelçi Stegniy, Anadolu 
Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Engin 
Ataç"ın bu ilişkilerde büyük bir pay 
sahibi olduğunu ve bu nedenle de 
Sankt Petersburg 300.Yıl Hatıra Ma-

dalyasına layık görüldüğünü belirtti. 
Büyükelçi Piyotr Stegniy, konuş

masının ardından Rektör Prof. Dr. 
Engin Ataç'a Rusya Federasyo
nu'nun bilim ve kültür kenti Sankt 
Petersburg'un 300'ncü Yıldönümü 
Hatıra Madalyası'nı verdi. 

Altıncı buluşma şenlik gibi geçiyor 
lBF'nin düzenlediği sinema günleri 24 Mayıs 'ta başladı. 

İşletme ve 
ekonomi 

öğrencileri 

zirvede buluştu 
Üniversitemiz lşielme ve 

Ekonomi Kulübü 'nün ilkini 
clüzeıılediği 1. Ulusal lşlelmf 
ve l!,"'konomi Kulüpleri Zinesi, 
öğrenci, akademİsyeıı ve iş 
adamlarını Anaclolıı lnil'er
sitesi'ndc bir araya getireli. 

~ 4'te 

j İİBF mezunları 
Pilav Günü 'nde 

/ iktisadi ve lclari Bilimler 
Fakültesi Geleneksel Pilav 
Günü, 30 Mayıs günü 
yapıldı. 

4'te 

Bülent Ecevit 
doğum gününü 

Anadolu 'da kutladı 
4'te 

"Tek derdim 
tiyatroda oyuncu 

olmaktı" 

AILıncı Uluslararası Sinema 
Günlcri'nin onur konuk
larından Şener Şen Anado
lu l laber'in sorularını yanıt
ladı. 6'da 
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Sinema Günleri'ni izliyor musunuz? 

E_ğitim Fak. Almanca 
Oğretmenliği 4. Sınıf 
Sinema Anadolu'da böyle bir 

etkinliğin yapılması çok iyi. Fa
kat bu sürenin kısa olma ı nede
niyle çoğu filmi izleyemedim. 
Sinema günleri daha erken bir 

tarihte yapılmış olsaydı daha iyi 
olurdu. Ayrıca sinemaya gelen filmlerin seçimi çok 
iyi. Bu da izleyiciler için daha iyi oldu. 

Seval Duman 

Sağlık Bilimleri Enst. 
Elimizden geldiğince takip 

etmeye çalışıyoruz. Fakat yük
sek lisans öğrencisi olduğumuz 
için deneyici çalışma ve ödevle
rimizden dolayı zaman ayıramı
yoruz. Haftada sadece iki filme 
gidebililiyoruz. Bu nedenle, çoğu 

filmi izleyebilmek için daha uzun bir süre devam 
etmesini istiyoruz. 

GSF Grafik Tasarım 3 
Daha önce izlemediğim film

leri uygun fiyatlarla izleme şansı 
buldum. Ancak daha fazla seçe
nek olmasından ve saatlerin de 
daha uygun saatlerde olmasın
dan yanayım. Derslerimden do

layı ancak hafta sonları gidebiliyorum. 

Kerim Kalaycı 

AÖF İngilizce Öğr. 
1. Sınıf 
Sınav tarihleri ile Sinema 

Günleri birbirine çok yakın. Bu 
yüzden takip etmek oldukça zor. 
Bunun dışında bilet bulamama da 
bunu engelliyor. Bundan sonraki 
yıllarda sınav tarihlerinden daha 

önce olursa katılabilirim. Ayrıca bir salonda değilde 
bir kaç salonda yapılabilir. Şehirdeki sinemalarda da 
düzenlenirse katılım daha da artar. 

Del'iet Konservatuvarı 
Sahne Sanatları 3. Sınıf 
Sinema günlerini takip etmeye 

çalışıyorum. Daha önce televiz
yonlarda göremediğimiz filmle
rin gösterilmesi çok iyi. Sinema 
günleri kapsamında getirilen sa-

natçıların ilgili birimdeki öğrencilerle tanış
tınlması ve bilgi alışverinde bulunmaları öğrenciler 
için daha yararlı olur kanısındayım. Onların tecrübe 
ve bilgilerinden yararlanmanuz gerekiyor. 

Mesut Süre 

İİBF İşletme 4. Sınıf 
Bu sene diğerlerinden daha iyi 

bir programı var festivalin. Kla
sikler de unutulmamış. Vizyona 
girmeyen kaliteli Türk filmleri de, 
Stanley Kubrick de ... Gece yarısı 
sineması adı altında saat 24.00'te 
iki gösterim olması, bizi Cannes 

yada Venedik'te film festivalindeymişiz gibi hissettir
di. Söyleşi sayısı ve içeriği biraz daha zenginleş
tirilebilirdi. Tabii yine de emeği geçen herkese teşek
kürler. 

Anadolu Haber 
ANADOLU ÜNiVERSiTESi 

HAFTALIK İLETİŞİM GAZETESi 
ISSN 1302-0'.XJS 

Sahibi: 
Rektor Prof. Dr. Engin ATAÇ 

Fazlı Polat 

Fen Fakültesi İstatistik 
2. Sınıf 
Tabii ki izliyorum. Günü

müzde 2,5 milyona sinema fil
mi nerde.! Şimdi benim fotoğra
fın sağındaki solundaki üstünde
ki aşağısındaki tüm fotoğraf sa
hibi kişiler eminim genel olarak 
şunu söyleyecek: "Ya çok iyi oldu. Maddi olanak
sızlıklar yüzünden vizyonda çok az kalabilen sa
natsal filmleri izleme olanağı bulduk." Külliyen 
yalan! Özellikle 'Çamur' filmini izledikten sonra 
bende Hollywood'un şafşatalı ve büyük maliyetli 
filmlerine esir olduğumu anladım. Ben sanatsal 
filmlerden çok sıkılıyorum. Ama herşeye rağmen 
sinema günlerini de aralıksız takip ediyorum. Yal
nız para ile alakası yok. 

Erdal Çevik 

Hukuk Fakültesi 2. Sınıf 
Sinema günlerinin düzenlenme 

tarihlerini biraz daha öne alınma
sını istiyorum. Geniş bir zamana 
yayılmasının katılım açısından 
daha iyi olacağını düşünüyo
rum. Özellikle Türk filmlerinin 
gösterilmesini doğru buluyo- ---ıı:.ıı::c...ııı.ı 
rum. Üniversitenin festival türü etkinliklerinin ol
masını ve özellikle amatör tiyatro festivali düzenlen
mesi, sinema günleri türü etkinliklerin gerekli olduğu 
ve daha da yaygınlaştırılmasını düşünüyorum. 

İbrahim Evren 

E,~iıim Fakültesi .. 
Zihin Engelliler Oğı: 
3. Sınıf 
Bölüm itibarıyla var olan uy

gulamalı ödevler nedeniyle sos
yal aktivitelerden biraz geriyiz. 
Bir haftalık süre boyunca bir de
fa gidebildik onda da bilet bulamadık. Ama zama
nı olan herkesin bu aktivitelere katılması gerektiği
ni düşünüyorum. Böyle fırsatlar öğrencilik haya
tında bir defa olur. Bu kalitede filmleri bu kadar 
uygun fiyata bulmak zor. 

Serkan Çavuş 

İBF Basın Yayın 3. Sınıf 
Okulumuzda gerçekleştirilen 

bir çok aktiviteye ders progra
mımın yoğunluğundan katıla
madığım gibi sinema günlerine 
de yeteri kadar zaman ayıramı
yorum. Ancak hafta sonları ve __ ...,._, 
beğendiğim bir kaç filme zaman ayıra
bildim. Uygun ücretlere alternatif filmlere sinema 
günlerinde üniversitemizde yer verildiği için şans
lıyız. Sinema günlerinin zengin bir içeriğe sahip 
olduğunu söyleyebilirim. 

Sara Kira 

ESYO Moda Tasarımı 
l. Sınıf 
Bölümümüzden kaynaklanan 

yoğunluktan dolayı böyle aktivi
teleri takip edemiyoruz. Bu tür 
olanakların daha uzun süre olma
sını istiyoruz. Aynca final haftası
na rastlaması da hiç hoş değil. 
Bence bunlar öğrenciler için yapılan çalışmalarsa 
öğrencilerin istekleri göz önünde bulundurulması 
gerekir. 

Yazı İşleri Müdürü: 
Doç. Dr. Halil İbrahim GÜRCAN 
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Görüşler 

Anadolu Haber•den 

Üniversitemizin sanata 
desteği madalyalandı ... 

Anadolu Üniversitesi'nin sanata katkı ve 
desteğinden her zaman övgüyle söz 

edilmektedir ... 
Güzel Sanatlar Fakültemiz ile Konserva

tuvarımızın etkinliklerde aldığı başarıları 

hemen her sayımızda sizlere duyurduk. Bu ,ıııl, 
sayımızda da yine üniversitemizin sanat dal-
larında aldıkları ödülleri aktardık ... 

Üniversitemizin sanata bakışının evrensel 
boyutta olduğunun bir göstergesi olarak 
Rektör Prof. Dr. Engin Ataç·a Rusya Fede
rasyonu tarafından, Rusya Devlet Başkanı 
Vladimir Putin'in özel kararnamesi ile 
Sankt Petersburg'un 300. yıl hatıra madal
yası verildi ... 

Rektör Ataç'a. Anadolu Üniversitesi'nin 
Moskova Çaykovski Konservatuvarı, Sankt 
Petersburg Konservatuvarı ve Sankt Peters
burg Üniversitesi ile 6 yıldır i~birliği içinde 
bulunması ve bu eğitim kurumlarıyla birçok 
ortak projeye imza atılmasından dolayı Rus
ya Devlet Başkanı tarafından Hatu-a Madal
yası verildi. 

Rektör Prof. Dr. Engin Ataç'ı, aldığı bu 
ödülden ve her zaman sanata yaptığı katkı 
ve desteklerden dolayı kutluyoruz ... 

* * 
Üniversitemizin sanatsal etkinliklerinden 

önemli bir tanesi de Sinema Günleri'dir. 
Bu yıl altıncısının düzenlendiği "Ulusla

rarası Eskişehir Sinema Günleri"ne öğrenci
lerin de ilgisi oldukça yoğundu ... 

Sabahın erken saatlerinden başlayarak Si
nema Anadolu önünde bilet kuyruğunda 

bekleyen öğrencileri görünce, "geçen yıldan 
daha fazla ilgi var" diye düşünüyor insan ... 

Bu yılki Sinema Günleri'nin başka bir il
ginç yanı ise gece yansı (24.oo·de) oynayan 
korku filmleri oldu ... 

Aksiyon ve korku filmlerinden hoşlanan
lar için, gece yarısı sinemada bu heyecanı 
duyumsamak hoş oldu ... 

Üniversitemiz evrensel düzeyde, kültür 
ve sanatsal etkinliklerinde bundan böyle de 
adından övgüyle söz ettirecektir ... 

* * * 
Güzel Sanatlar Fakültesi'nden bir grup 

öğrencimiz, 2. İstanbul Animasyon ve Gör
sel Efekt Kısa Film Yarışması'nda büyük ve 
jüri özel ödülleri aldılar ... 

İki dalda büyük ödül kazanan Cenk Kök
saJ. Anadolu Haber gazetemizin dört yıldır 
sayfa tasarımında ve baskı için filmlerinin 
alınması süreçlerinde bizlere yardımcı olan 
bir öğrencimiz ... 

Cenk Köksal, Haziran'da mezun olmadan 
önce böyle bir ödülle ödüllendirilmesi bizle
ri de mutlu etti ... 

Kendisine. bun
dan sonraki iş ha
yatında da başarı
lar diliyoruz ... 
Yaşamın her 

anında 

mutlu ka
lın ... 

Doç. Dr. H 
lbrahim 
GÜRCAN 

Sayfa dilZtnkme: Cenk K KSAL 
Anadolu Omversitesi Basunevi'nde 5000 adet basılmıştır. 

Anadolu Üniversıtesi, Yunusemre Kıımpusü. 
Vakıf Binası, 26470 Ewşehir 

Tel. 0-222 335 05 80 / 1790 Faks: 0-222 330 74 40 
B-posta: lıabeı@anadolu.edu.ır 

Web: www.ahabeı:anadohLedu.tr 
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Altıncı buluşma şenlik gibi geçiyor 
Sinema keyfinin doyasıya yaşandığı Uluslararası Eskişehir Sinema Günleri'nin altıncısı 24 Mayıs'ta başladı. . 
i

letişim Bilimleri Fakültesi 'nin dü- kez daha düşünmeli" diye konuştu. 

zenlediği Uluslararası Eskişehir "Gençlerle gençleşiyorum" 
Sinema Günleri'nin altıncısı 24 

Mayıs Pazartesi günü gerçekleştirilen 
açılış töreniyle başladı. Öğrencilerin 
büyük ilgi gösterdiği törende Rektör 
Prof. Engin Ataç, ve Prof. Ali Atıf 

Bir'in yaptığı açılış konuşmalarının 

ardından Türk Sineması 'nın önemli 
isimleri oyuncu Şener Şen ve yönet
men Yavuz Turgul'a onur ödülleri ve
rildi. 

"Amaç dünya insanı yetiştir
mek" 

Rektör Prof. Dr. Engin Ataç konuş
masına, sinema günlerinini doğuşunu 
ve atılan ilk adımları anlatarak başla
dı. Anadolu Üniversitesi 'nin sanata 
verdiği öneme değinen Ataç, üniversi
tenin her yıl ulusal ve uluslararası 800 
dolayında etkinliğe ev sahipliği yaptı
ğını söyledi. 

Daha sonra sahneye davet edilen 
Şener Şen ve Yavuz Turgul'a onur 
ödülleri verildi. Ödülünü İBF Dekanı 
Prof. Dr. Ali Atıf Bir'den alan yönet
men Yavuz Turgul, hiç bir filminin ta
nıtımına ya da galasına gitmediğini 

ancak üniversite gençliğinin kendisi 
için büyük önem taşıdığını ve üniver
sitelerin her davetine katılmaya çalış
tığını söyledi. "Gençlerle gençleşiyo
rum" diyen Turgul, "Gençliğin layık 
gördüğü bir ödülü almak gurur verici, 
ancak ödül olmasa bile öğrencilerle 

birlikte olmak çok güzel" şeklinde ko
nuştu. 

Ödülünü Rektör Prof. Dr. Engin 
Ataç'tan alan Şener Şen ise böyle bir 
ödül almaktan dolayı büyük mutluluk 
duyduğunu dile getirdi. Sinema Ana
dolu 'daki törenin ardından konuklar 
ve öğretim üyeleri, Akademik Ku
lüp 'te gerçekleştirilen kokteylde bu
luştu. 

Başta koordinatör Prof. Dr. Gülse
ren Güçhan olmak üzere Sinema Gün
leri 'nde emeği geçen herkese teşekkür 
eden Ataç, "Amacımız, sanatı seven, 
donanımlı, dünya insanları yetiştir

mek" ifadelerine yer verdi. 

"Eskişehir bir dünya kenti" 

İletişim Bilimleri Fakültesi Dekanı 
Prof. Ali Atıf Bir ise etkinliğin Eski
şehir'e büyük katkıları olduğunu kay
detti. Eskişehir'in global bir kent ol
duğunu kaydeden Prof. Dr. Bir, "Eski
şehir'e taşra muamelesi yapanlar bir 

Yıldızlar hayranlarıyla buluştu 

Etkinlik kapsamındaki söyleşilerde 
ise Şener Şen, Yavuz Turgul, Ömer 
Kavur, Aytaç Arman, Uğur Polat, Der
viş Zaim, Taner Birsel, Mustafa Uğur
lu. Yelda Reynauld, Zeki Demirku
buz, Nurhayat Kavrak, Serdar Orçin, 
Reis Çelik, Yüksel Yavuz gibi ünlü 
isimler öğrencilerle buluştu. 

!erinin yanı sıra seminer, panel, fotoğ
raf sergisi ve atölye çalışmaları da yer 
alıyor. Prof. Dr. Ersan İlal, Prof. Dr. 
Levend Kılıç, Prof. Dr. Nazmi Ulutak 
ve Yalçın Yelence ' nin katıldığı "Bel
geselde Bilimin Sanatla Birlikteliği ve 
Suha Arın" konulu panel, 28 Mayıs 
Cuma günü İBF Mavi Salon'da ger
çekleştirildi. 

si'nde açı l an Muammer Yanmaz'ın 
"Türk Sineması 'ndan Portreler-40 
Yönetmen" adlı fotoğraf sergisi de 2 
Haziran'a kadar sanatseverlerin beğe
nisine açık kalacak. 

lecek. 
Sinema Günleri'nde ilk kez düzen

lenecek olan atölye çalışması ise I Ha
ziran' da gerçekleştiri lecek. "Farklı 

Bakış Açıları ile Bir Film Çözümle
mek-Çamur" başlıklı çalışmaya Ana
dolu Üniversitesi, Gazi Üniversitesi ve 
Osmangazi Üniversitesi'nden öğretim 
üyeleri katılacak. 

Sinema Günleri'nde film gösterim-
25 Mayıs Salı günü, İBF Fuaye-

"Stanley Kubrick Sineması" konulu 
seminer ise Paris Üniversitesi'nden 
Nachiketas Wignesan 'ın katılımıyla 

31 Mayıs-4 Haziran tarihleri arasında 
İBF 117 No'lu derslikte gerçek l eş tiri- Kemal TAŞÇlOGLU 

'Türkiye'nin geleceğinde ışık görüyorum' Venüs 8 
Haziran'da 
komşumuz 

olacak 

Hayrettin Karaca, Bilecik MYO'da düzenlenen seminere konuşmacı olarak katıldı. 

T ürkiye Erozyonla Mücade
le, Ağaçlandırma ve Doğal 

Varlıkları Koruma Vakfı (TE
MA) Mütevelliler Heyeti Başka
nı Hayrettin Karaca, Bilecik 
Meslek Yüksekokulu 'nda düzen
lenen "Üniversite Gençliğinde 
Çevre Bilinci" konulu seminere 
konuşmacı olarak katıldı. 27 Ma
yıs günü yapılan seminerde öğ
rencilerin ve öğretim üyelerinin 
ilgisi büyüktü. 

Seminerin açılış konuşmasını 

gerçekleştiren İl Çevre ve Orman 
Müdürü Mustafa Yılmaz, Doğal 
kaynaklar üzerindeki yoğun bas
kının, orman, tarım ve mera alan-

!arının tahribine ve daralmasına 
neden olduğunu belirterek, de
nizlerde, göllerde ve akarsularda 
milyonlarca yılda oluşan ekolo
jik dengenin bozulduğunu söyle
di. 

Yılmaz, çevrenin korunması, 

geliştirilme i ve iyileştirilmesi 

konularında gösterilen çabaların 
amacının, insanların daha sağlık
lı ve güvenli bir çevrede yaşama
ları için yapıldığını ifade etti. 

Bilecik MYO Müdürü Yard. 
Doç. Dr. Zakir Poyraz ise, çevre
nin korunması, geliştirilmesi ve 
iyileştirilmesi ıle ilgili tüm çaba
ların, insanların daha sağlıklı ve 

güvenli ortamlarda nitelikli ya
şantı sürdürmelerini sağlamayı 

amaçladığını söyledi. 
Çevre duyarlılığı ve bilincinin 

toplumun tüm kesimlerine yayıl
masının ancak bilinçli çevre eği
timcilerinin gerçekleştirebilece

ğini belirten Poyraz, "Çevre eği
timinin amacı, eğitim ve öğretim 
sürecinden geçen bireylerin çev
re konularında sorumlu davranış
ları sergileyebilmelerine olanak 
sağlayıcı ve teşvik edici bilgi be
ceri ve değer yargıları ile donatıl
mış vatandaşlar olarak yetişme
lerine yardımcı olmak şeklinde 
belirtiliyor. Bu konuda eğitim ve 
araştırma kurumlarına büyük gö
rev düşüyor"dedi. 

Hayrettin Karaca ise seminer
de, dünyada tarıma verilen önem 
ve tarıma ayrılan ekonomik pay
lar hakkında bilgiler verdi. 

Amerika'da tarıma kişi başına 
7 bin dolar, Avrupa'da ise 4 bin 
dolar ayrıldığını belirten Karaca, 
ekonomisi bağımsızlıktan yok
sun olan devletlerin çöküşe yö
neldiğini kaydetti. 

Hayrettin Karaca sözlerine 
şöyle devam eni: "Unutmayalım 
ki, erozyon en büyük tehlikedir. 
Onun için milletçe elele vermek 

Hayrettin Karaca 
lazım. Türkiye'nin gel eceğinde 

bir ışık görüyorum. Yıllar bo
yunca birçok ilkokula, üniversi
teye, ve köye gittim ve gördü
ğüm kadarıyla çok azimli genç
ler var yurdumuzda" dedi. 

Türkiye 'nin çeşitli yörelerinde 
kuraklaşan bitki örtülerinden ve 
meralardan örnek veren Karaca, 
"Uluönder Atatürk bizlere şöyle 
öğütlüyor: Çalışmadan, yorul
madan, üretıneden birşey sahibi 
olan toplumlar, önce haysiyetle
rini sonra da istikbalini kaybe
derler" diye konuştu . 

Mevlüt DEMIRCİOĞLU 

Venüs gezegeni, 8 
Haziran Salı günü 
dünyadan 6'ncı 
kez geçecek. 

B ilim ve Teknoloji Kulü
bü, 24 Mayıs Pazartesi 

günü "Venüs Geçişi" konulu 
bir konferans düzenledi. İs
tanbul Üniversite i Fen Fa-

Dr. Hasan 
Esenoğlu 

kültesi Astronomi ve Uzay 
Bilimleri Bölümü öğretim üyesi Astronom Dr. Hasan 
Esenoğlu 'nun konuşmacı olarak katıldığı konferans, 
Kongre Merkezi Mavi Salon'da gerçekleşti. 

Esenoğlu, MÖ. 2000 ve MS. 1882 yılları arasında 

yakl aşık 52 Venüs geçişinin gerçek leştiğini, ancak 
5'inin insanlık tarafından gözlenebildiğini belirtti. 
Hasan Esenoğlu, geçişlerin hepsinin de teleskopun ica

dından sonraki zamana rastladığın ı söyledi. 8 Haziran 
Salı günü gerçekleşecek olan Venüs Geçişi 'nin, teorik 
hesaplamaya göre, 6 saat 12 dakika 21 saniye süreceği
nin bilgisini de veren Esenoğlu, ilk gözlenen gezegen 

geçişinin Fransız Astronom Gassendi tarafından gözle
nen 1631 yılındaki "Merkür Geçişi" olduğunu ifade et
ti. 

Elif OTURANEL 
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işletme ve ekonomi öğrencileri zirvede buluştu 

Üniversitemiz İşletme ve Ekonomi Kulübü'nün ilkini düzenlediği 1. Ulusal İşletme ve Ekonomi 
Kulüpleri Zirvesi, öğrenci, akademisyen ve iş adamlarını Anadolu Üniversitesi'nde bir araya getirdi. 

Rektör Yardımcısı 
Prof. Dr. Haluk Gürgen 

A nadolu Üniversitesi İşletme 
ve Ekonomi Kulübü'nün dü
zenlediği "I. Ulusal İşletme 

ve Ekonomi Kulüpleri Zirvesi" çeşit
li üniversitelerin işletme ve ekonomi 
bölümlerinde okuyan 200'e yakın 
öğrenci, akademisyen ve işadamları
nı bir araya getirdi. 

23 üniversitenin işletme ve ekono
mi kulübü ile 10 konuşmacının katıl
dığı etkinlik, 26-27 Mayıs tarihleri 
arasında, Kongre Merkezi Salon 
Anadolu'da gerçekleşti. 26 Mayıs 
Çarşamba günü yapılan birinci otu
rumda, Orta Doğu Teknik Üniversi
tesi 'nden Prof. Dr. Özer Ozankaya, 
Ankara Üniversitesi'nden Prof. Dr. 
Haluk Koç, Uusal Sanayici ve İşa
damları Derneği Genel Başkanı Ke
mal Özden, ekonomi yorumcusu Yi
ğit Bulut, emekli tümgeneral Osman 
Özbek "'Türkiye'nin 21. yy.'daki ye-

ri. ulusal politik gündemimiz ve gü
nümüz gençliğine bakış açısı" konu
sunda görüşlerini aktardılar. İkinci 
oturumda ise Anadolu Üniversite
si 'nden Prof. Dr. İlyas Şıklar, Bilkent 
Üniversitesi 'nden Prof. Dr. Esat Ars
lan, ODTÜ'den Prof. Dr. Yakup Ke
penek, Hacettepe Üniversitesi 'nelen 
Prof. Dr. Erdinç Tokşöz ve Dr. Mu
rat Kayacan "Günümüz Ekonomik 
Gelişmeleri, Ülkemizin Kalkınama
yışının nedenleri" konuları hakkında 
bilgi verdiler. 

Sempozyumun açılışında bir ko
nuşma yapan Anadolu Üniversitesi 
Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Haluk 
Gürgen, "Böylesi kapsamlı bir etkin
lik düzenlemek çok zahmetli bir iştir. 
Bu etkinliğin düşünce aşamasından, 
uygulanmasına kadar tüm süreçlerin
de emeği geçen İşletme-Ekonomi 
Kulübü yönetici ve üyelerini kutlu-

yorum. Yaptığımız işlerin, kısa so
luklu günlük başarılara değil, uzun 
soluklu, kalıcı başarılara dönük ol
masına özen göstermemiz gerekiyor. 
Bu nedenle hedeflerimizi uzun dö
nemli olarak kanımlayarak, bizleri 
bu hedeflere taşıyacak yeterlilikleri
mizi kazanmaya çalışmalıyız. İşte bu 
etkinliği sizleri hayata hazırlamada 
son derece önemli birikimler kazan
dıracak bir çalışma olarak görüyo
rum" dedi. 

Gürgen 'in ardından konuşmasına, 
Mustafa Kemal Atatürk'ün. 'Türk 
genci. Cumhuriyetin ve sistemin sa
hibi ve bekçisidir. Bunların gerekle
rine herkesten çok inanmıştır" sözle
ri ile başlayan Anadolu Üniversitesi 
İşletme ve Ekonomi Kulübü Başkanı 
H. Bektaş Önal, "Ey Cumhuriyetimi
zin kurucusu büyük Atam, geleceğin 
teminatı olarak gördüğün biz gençler, 

İİBF mezunları Pilav Günü'nde 
A nadolu Üniversitesi İktisadi ve İdari Bilimler Fa

kültesi Mezunlar Demeği'nin düzenlediği "Gele
neksel İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi Pilav Günü" 
30 Mayıs Pazar günü fakülte bahçesinde gerçekleşti. 
Rektör Prof. Dr. Engin Ataç, Rektör Yardımcıları Prof. 
Dr. Fevzi Sürıneli ve Prof. Dr. Nezih Varcan ile öğretim 
üyelerinin katıldığı Geleneksel Pilav Günü'nde fakülte
de eğitimini devam ettiren öğrenciler ve eski mezunlar 
da yer aldı. 

Anfi l 'de düzenlenen toplantıda bir açılış konuşması 
yapan Prof. Dr. Fı:vzi Sürmeli, 850 bin öğrenciye eğitim 
verdiklerini. bunların 80 binin de polis öğrenciler oldu
ğunu söyledi. Sürmeli, Anadolu Üniversitesi 'nde yer al
maktan gurur duyduklarını dile getirdi. 

Dekan Prof. Dr. Güneş Berberoğlu da yaptığı konuş
mada hep birlikte olmaktan çok mutlu ve gururlu oldu
ğunu ifade ederek, "Dekan olarak katıldığım ilk toplan
tı. Bizler yeni yönetim olarak elimizden gelenin fazlası
nı yapmaya hazırız" diye konuştu. 

Daha sonra, Rektör Yardımcıları Prof. Dr. Fevzi Sür
meli ile Prof. Dr. Nezih Varcan, İktisadi ve İdari Bilim

· 1er Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Güneş Berberoğlu ve es
ki dekan Prof. Dr. Yılmaz Beııligiray, 1985'den itibaren 
çeşitli bölümleri bitiren dört mezuna lisans diplomaları
nı verdi. 

Rektör Prof. Dr. Engin Ataç da yaptığı konuşmada, 
"Biz her zaman mezunlarımızla gurur duyuyoruz. Bir 
üniversitenin kalitesi, o üniversiteden mezun olan öğ
rencileridir" dedi ve öğrencilere seslenerek, "Sizler de 
yardımcı olursanız "Mezunlar Birliği"ni güçlü ve geniş 
kılabiliriz" diye konuştu. 

Elif OTURANEL 

en mükemmel eserin olan Türkiye 
Cumhuriyeti 'nin gelecekteki yöneti
cileri, ekonomi kurmayları olacağız. 
Sana, eserine ve yapıtlarına ülkemiz 
içinde ve dışında yer alan karalama 
ve yıpratma çalışmalarına karşı ver
miş olduğumuz amansız savaşımızı; 

gelecekte daha güçlü, daha gür ve 
daha çoşkulu bir şekilde yapmak 
amacıyla toplandık" diye konuştu. 

Önal'm ardından konuşan ve her
şeyi ile Atatürk'ün ilkelerine bağlı 

olduğunu ve bütün karşıtlarının kar
şısında olmaya devam edeceğini dile 
getiren USİAD Genel Başkanı Ke
mal Özden, bu görev ve misyonunu 
çok açık bir şekilde gösterebilecekle
rini söyledi. Önal ayrıca, Uluslarara
sı Para Fonu paketlerinin cari açığı 
daha da aıttırdığını ifade etti. 

İsmail kKSELVİ 

İşletme ve Ekonomi Kulübü 
Başkanı H. Bektaş Önal 

Ecevit doğum gününü 
Anadolu'da kutladı 

Demokratik Sol Parti Genel Baş
kanı Bülent Ecevit, bir söyleşide 

konuşma yapmak için geldiği Anado
lu Üniversitesi'nde 80'inci doğum 
gününü de kutladı ve pasta kesti. Ece
vit, eşi Rahşan Ecevit ile birlikte gel
diği üniversitemizde İletişim Bilimle
ri Fakültesi'nin düzenlediği söyleşiye 
konuşmacı olarak katıldı. Ecevit, Bü
yükşehir Belediye Başkanı Prof. Dr. 
Yılmaz Büyükerşen'le birlikte açı

köğretim sisteminin kurulmasında 

büyük emek sarf ettiklerini kaydetti 
ve "Açıköğretim eğitim alarundaki 
adaletsizlikleri ortadan kaldıran bir sistemdir. Bu nedenle demokratik sol 
felsefeden ayn düşünülemez" dedi. 28 Mayıs günü Salon Anadolu'da 
gerçekleştirilen söyleşide üniversitemizden övgüyle söz eden Ecevit, 
Anadolu Üniversitesi'nin eğitime çağdaş anlamda yenilikler getiren bir 
kurum olduğunu ifade etti. 

Konuşmasının ardından öğrencilerin sorularını yanıtlayan Ecevit, Av
rupa Birliği ile ilgili bir soru üzerine AB 'niıı dünyanın yadsınamayacak 
bir gerçeği olduğwıu ve bizim de bundan en büyük ölçüde yararlanma
mız gerektiğini söyledi. "Ancak Türkiye 'nin yalvar yakar AB için çaba
laması gereksizdir" diyen Ecevit, Avrupa'daki çoğu ülkenin ırkçı oldu
ğunu söyleyerek bunu Avrupa Birliği'nin Türkiye'yi kabul etmeme ne
denleri arasında gösterdi. 

Bülen Ecevit, söyleşinin arduıdan kendisi için hazırlanan yaş günü 
pastasını Kongre Merkezi Fuayesi 'nde eşi Rahşan Ecevit'le birlikte kes
ti. 

Kemal TAŞÇlOGLU 
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Almanya' dan subjektif fotoğraflar 
Alman sanatçıların 1948-1963 

yılları arasındaki eserleri 
üniversitemizde sergilendi. 

G oethe EnstitüS.ü'nün katkılarıyla Alman Kültür Heyeti 
ve Anadolu Universitesi işbirliğiyle düzenlenen, "Al
man Subjektif Fotoğraf Sanatı" sergisi 18-29 Mayıs 

günleri arasında sanatseverlerle buluştu. Kütüphane ve Dokü
mantasyon Merkezi Sergi Salonun'da açılan sergide, 1948-1963 
yılları arasındaki dönemlere ait yapıtlar sergilendi. 

Sergi organizasyon sorumlusu Meral Pak, sergide 22 sanatçı
mn 165 eserinin yeraldığını belirterek, yapıtların yüzde doksanı
nın oı:jinal baskıya sahip olduğunu söyledi. Pak eserler arasında 
çoğunlukla uzun pozlamalar. netsizlik, alan derinliği ve yüksek 
kontrastlı baskıların göze çarptığını belirtti. 

Şebnem Ferah, 
İki Eylül'ü salladı 

Şarkılarını, Şenlik Alanı'nı dolduran 
binlerce kişi bir ağızdan söyledi 

Rock müziğin usta ismi Şebnem Ferah, Si
emens Mobile 'm düzenlediği konserde 

binlerce hayranını coşturdu. İki Eylül Kampu
sü Şenlik Alanı 'nda gerçekleştirilen konser, şe
hir merkezine olan uzaklığına rağmen öğrenci-

Dumanlı 

konser 
Tanınmış rock grupların

dan Duman, Anadolu 
Üniversitesi Geleneksel 21. 
Bahar Şenliği kapsamında 17 
Mayıs Pazartesi günü İki Ey
lül Kampüsü Şenlik alanında 
sevenleri ile buluştu. Katılı

mın oldukça fazla oldunu 
konserde Duman, yeni ve eski 
albümlerinden parçalar ses
lendirdi. Ünivesite gençleriyle 
birlikte olmaktan çok mutlu 
olduklarını belirten grup, 
Anadolu Üniversitesi öğrenci
lerininden pozitif elektirik al
dıklarını belittiler. 

Levent BiDiL 

!erden büyük ilgi gördü. 
27 Mayıs Perşembe akşamı düzenlenen kon

serde Ferah, ilk albümünden son çalışması 
"Kelimeler Yetse"ye kadar tüm albümlerinden 
çeşitli parçalarla dinleyenlere keyifli saatler ya-

şattı. Ferah,Anadolu Üniversitesi'nde daha ön
ce de konser verdiğini belirterek, bir kez daha 
Eskişehir'de bulunınaktan büyük mutluluk 
duyduğunu söyledi. 

Kemal TAŞÇlOĞLU 

Konuk öğrenciler 
iki oyun sergiledi 

A nkara Üniversi
tesi, Dil ve Ta

rih- Coğrafya Fakül
tesi Tiyatro Bölümü 
öğrencileri, Anadolu 
Üniversitesi Devlet 
Konservatuvarı öğ

rencileri ile buluştu. 
İki tiyatro bölümünün buluşması ve birbirlerine 

yaptıklarını, öğrendiklerini göstermek amacıyla 

düzenlenen etkinlikte Ankara Üniversitesi öğrenci
leri tarafından iki oyun sahnelendi. 

17 Mayıs Pazartesi günü Carlo Goldoni'nin yaz
dığı ve Levent Suner'in yönettiği "İki Efendinin 
Uşağı", 18 Mayıs Salı günü ise Anton Çehov ve 
Neil Simon'un yazdığı ve yine Levent Suner'in 
yönettiği "En Sevgili Doktor" adlı oyunlar izleyi
cilerin büyük beğenisini kazandı. 

Ayfer ER 

Okuma 
Köşesi 

Ahmet CEMAL 

DÜŞÜNCENiN YOKSULLUĞU 

Kısa süre önce, alanı tiyatro olan 
bir araştırmacı arkadaşımla soh

bet ediyorduk. Arkadaşım, Türk tiyat
rosu üzerine hazırlamakta olduğu bir 
çalışmayla ilgili olarak şöyle dedi : 
"Nereye baksam, belli bir temelin ek
sikliği ile karşılaşıyorum. Geçmişte 

ve bugün bir sürü uygulama var, fakat 
hemen hiçbiri belli bir temele oturtul
mamış!" 

Arkadaşım. saptamasında çok hak
lıydı. Ve sözünü ettiği o temel, düşün
sel altyapı diye adlandırdığım temel
den başka bir şey değildi. 

Bugün Türk tiyatrosunun belli bir 
geçmişi var; geniş anlamda olmak 
üzere, geleneği de var. Fakat modem 
tarih anlayışının temel ölçütleri doğ
rultusunda bir değer yargısına vamrnk 
istediğimizde, geçmişi olan Türk ti
yatrosunun henüz bir tarihinin bulun
madığı sonucuna, ne kadar acıtıcı da 
olsa, varmak zorunluluğu ile karşıla
şıyoruz. Çünkü tarih, salt olguların 

dökümünden, hangi tarihte nelerin ol
duğunu belgelemekten oluşmaz. Her 
zaman Kültür Tarihi derslerine gelen 
öğrencilerime de söylediğim gibi, ta
rih, hesaplaşılmış geçmiştir; başka de
yişle, belli bir olgular dökümünü ne
den-sonuç ilişkileri temeline oturtma
dan ve böyle bir temelin zorunlu kıla
cağı yorum eylemlerini gerçekleştir
meden, belli bir alanrn tarihinin yazıl
dığını söyleyebilmek, olanaksızdır. 

Karagöz ve Hacivat, ya da seyirlik 
oyunlar vb., Türk tiyatrosunun tarihi 
değildir; henüz yalnızca geçmişinin 

parçalarıdır. Bu tür tarihsel olguların 
Türk Tiyatrosunun tarihinin evreleri 
olabilmeleri için, öyle bir tarih içer
sindeki yerlerine neden-sonuç ilişkile
ri ve yorumlar temelinde oturtulmuş 
olmaları gerekir. 

Ülkemizde bu türden bir tarih yok
sulluğunu yalnız tiyatroda değil, fakat 
hemen tüm sanatlarda yaşamaktayız. 
Bugün baktığımızda, hemen hiçbir sa
natımızın geçmişinin bu anlayış doğ
rultusundaki bir hesaplaşmanın süz
gecinden geçirilerek tarihe dönüştü
rüldüğüne tanık olamıyoruz. 

Tek tek sanatların dışında, genel sa
nat tarihi anlayışımız ve eğitimimiz 
de ne yazık ki bu çerçevenin dışında 
kalmıyor. Türkiye'de sanat tarihi eği
timi, sadece üslupların tarihi olmak
tan çıkıp, ne ölçüde aynı zamanda sa
natın toplumsal tarihi olabildi? Sanat 
tarihinin evreleri boyunca sanata yan
sımış, doğrudan sanat alanında ger
çekleşmiş en radikal değişimlerin bile 
aynı zamanda toplumsal kökenlerini 
de araştırıp, böyle bir araştımıayı da 
sanat tarihinin doğal bir parçası say
ma alışkanlığı, yani Batının çoktandır 
doğal saydığı bir alışkanlık, bizde ne 
ölçüde yaygınlaşabildi? 

Bu tür soruların gerçek yanıtlarını 
hep okuma özürlü oluışumuzdan kay
naklanma bir düşünce yoksulluğunda 
aramamız gerekmiyor mu? 
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"Tek derdim tiyatroda oyuncu olmaktı" 
Oyunculukta karar kılıncaya kadar çeşitli işler denemiş, 

öğretmenlik yapmış. Şimdi ise "Başka bir iş yapamam" di
yor. Hababam Sınıfı'yla başlayan Arzu Film yıllarını unu
tamıyor. Şöhret hesapsızca gelmiş. "Şöhreti hiçbir zaman 
hedeflemedim. Bütün derdim tiyatroda oyuncu olmaktı." 
• 

i
letişim Bilimleri Fakültesi'nin bu yıl altıncı-

sını düzenlediği Uluslarams ı Sinema Günle
ri'ne onur konuğu olarak katılan ünlü oyuncu 

Şener Şen Anadolu Haber'in sorularını yanıtladı. 

Oyunculuğa başlamanız nasıl oldu? Kendi 
•seçiminiz miydi yoksa yeteneğinizi keifeden 

biri mi yönlendirdi sizi? Ya da babanızın ııe ka
dar etkisi oldu? 

Tabi babam model oluşturmuştur, onu inkar 

edemem. Ben çok farklı işler denedim hayatta tu

tunmak için. Sonra ilkokul öğretmeni oldum. O 

yıl öğretmen ihtiyacını karşılamak için bakanlık 
li se mezunlarına sınav açtı. Ben onu kazandım, 

öğretmenliğe başladım . Ama daha önce inde, lise 

yıllarında, tiyatroyla ilgilenme vardı. Ama tiyat

ro. Sinema aklımın köşesinde yok. 
İzmit'te , Muş'ta öğretmenlik yaptım. Yalnız 

kaldığım dönem benim için bir sorgulama döne
mi oldu, "Ne yapmak istiyorum hayatta?" 

Sonra anladım ki, ben oyunculuk yapmak isti

yorum. Ve istifa ettim, İstanbul'a döndüm. Hiç 

oyunculuk eğitimim de yoktu. 

Bir star için fazla mütevazi, ancak kendine güveni de son
suz. "İsteyip de oynayamayacağım rol yok" diyebiliyor. 
Komedi filmlerinin unutulmaz ismi. Eşkıya, İkinci Bahar gi
bi yapımlar ise yeteneğinin komedi ile sınırlı olmadığının 

kanıtı. Türk Sineması'nda bir efsane ... Şener Şen. 

'Beyni özgür olmayan, 
özgür düşünemez' 

İnsan mühendisi Av. Ergün Zoga, 
"İnsan mühendisliği ve düşünme ile 
ilgili" sıradışı bir konferans verdi. 

Türkiye Kalite Der
neği Eskişehir Şube i, 
"İnsan Mühendisliği 
Açısından Düşünsel 

Değişim" konulu bir 
konferans düzenledi . 
Kongre Merkezi Salon 
Anadolu'da, 18 Mayıs 
Salı günü gerçekleşen 

etkinliğe, konuşmacı 

olarak, İnsan Mühendis- Av. Ergün Zoga 
liği Uzmanı Av. Ergün 

Önce film setlerinde asistanlık filan. Üçüncü, 
dördüncü asistanlık. Ama hiç biri mutlu etmiyor. 

Sonra Şehir Tiyatrosu'na başvurdum. Orası da 

eğitimli oyuncular arıyor tabii. Konservatuar me

zunlarını tercih ediyorlar. Gittim, "Biz öyle almı
yoruz" dediler. "Bazen kalabalık oyunlara dışar

dan, yevmiyeli, geçici olarak figüran alıyoruz." 
Ben de "iyi ondan olayım" dedim. "Yalnız şimdi 

o da yok" dediler. "Peki parasız çalışayım." Ka

bul ettiler. 

İBF'nin düzenlediği Sinema Günleri için Eskişehir'e gelen Şener Şen, Anadolu 
Haber muhabiri Kemal Taşçıoğlu'nun sorularını yanıtladı 

Zoga katıldı. İnsan mühendisliğinin, bir meslek 
olmaktan çok beynin dünyaya rasyonel bir ba
kışını sağlayan bir düşünce yöntemi olduğıuıu 
belirten Zoga, 1979 yılından sonra insan mü
hendisliği olgusunun ortadan kalktığını ve ye
riııe insan bilimcisi kavramının getirildiğini" 

kaydetti. Ergün Zoga, "O dönemlerde insan bi
limcisi yetiştirmek için 4 yıllık fakültelerin 
açıldığını" söyledi. 

Bir yıl kadar öyle çalıştım. Eğitimim de böy

lece başlamış oldu. Usta-çırak ilişkisi . Bir de Şe
hir Tiyatrosu ödenekli bir kurum olduğu için ken

di bünyesinde kurslar veriyor. Şan dersleri, esk

rim dersleri aldım. Böyle başladım ben. Öykü bu. 

■ Şöhret ne zamaıı, nasıl geldi? 
Şöhreti hiçbir zaman hedeflememiştim. Bütün 

istediğim tiyatroda oyuncu olmaktı. O da Şehir 

Tiyatrosu'nda kaldıkça oldu. Sinemaya, tiyatroda 

belli bir noktaya geldikten sonra başladım. Ek iş 

olarak, yani maaş yetmediği için. Önemsemeden. 

Yine figüran olarak, tiyatrodaki gibi. İşte bir dü

ğün sahnesinde arkada dans eden çiftlerden biri 

gibi. 

hk olarak geniş kitlelerce tanınmam Hababam 

Serisi'yle geldi. Ve Hababam, Arzu Film'de ça

lışma fırsatı yarattı. Ertem Eğilmez'in sinema an

layışı, oradaki ekip ruhu tam benim istediğim 

olaydı . Hababam 'la oraya geldikten sonra kaldım 

orda. İşte Tosun Paşalar, Süt Kardeşler filan. 

■ Canlandırdığınız karakterlerden etkileııir 

misiııiz? Oynayıp eve gittiğinizde kafanız oııun
la meşgul olur mu? 

Hayır. (Bu soruya çok kızdı) Hayır, oyunculu

ğun akıl işi olduğuna inanının. O sette kalır. Ne

ticede akılla çözülebilecek bişey. 

■ Hocam, beıı merak ettim, sordum? 
(Bu kez gülüyor) Tabii, ters düşünce de var. 

Rol boyunca öyle davranan, kişiliği değişen. Bu 

da bir yöntem. Bu yöntemle çalışan oyuncular da 
var. 

■ Önce komedi filmleriııde, sonra Eşkıya, 
İkinci Bahar gibi yapımlarda çok farklı karak
terlerde gördük sizi. Bunlardaıı size yakııı olaıı
lan var mı? 

Ben ana olaya aitim. Oyuncuyum ben. Belki de 

başarılı oyunculuğun sırrı, içinde çok çeşitli renk

ler taşımaktır. Yelpazenin geniş olmasıdır. Ben 

kendim olarak bakıyorum olaya. Kendi hayatı al-

gılamam, özel duruşum, kendi yaşamım. Neyse 

öyle yani. Bu rollere göre değişime girmiş deği

lim. 

■ İş seçimiııi ııeye göre yapıyorsunuz? 
Beğenmediğim işleri yapmıyorum. Özellikle 

başrol oynadıktan sonra, 84'ten sonra, seçtiğim 

bütün projeler, özgür iradeyle, ekonomik kaygı 

olmadan, hiçbir baskı olmadan seçilmiş işler. 

■ Bu seçimde ne etkili oluyor. Neye göre be
ğeııiyorsıınuz projeyi? 

Sırrı yok. Tıpkı bir insanın bir müziği sevmesi, 

bir şeyden hoşlanması gibi. Hissetme, duygu me
selesi. 

■ "Keşke yapmasaydım" dediğiııiz bir iş oldu 
mu? 

Yapıp da beğenmediğiniz işlerde bile, yapllğı

ruz yanlışlar sonradan başka gözle bakıldığında 

size doğruyu gösteriyor. Oldu tabii, keşke yapma

saydım dediğim. Ama çok az. Zaten yanlış yap

mama diye bir şey yok. Şu an benim için bile 

mümkün değil. Mühim olan yanlışlardan yarar

lanmak. 

■ Geçmişten ya da güııümüzdeıı "Şöyle bir 
karakteri caıılandırmak isterdim" dediğiııiz 

biri var mı? 
96'dan beri film yapmıyorum. Öyle bir şey 

olsaydı oynardım. İstediğim rolü oynayabilecek 

güçteyim. Yani bir rolü isteyip de realize ede

memem mümkün değil. Geldiğim konumda da 

istediğimi yapabilecek gücüm var. 

■ Peki oyuııculuk için nasıl bir duygu ya da 
dürtü gerekli? 

Temelde bir yetenek gerekiyor. Müzikte, re

simde olduğu gibi. Bunlar armağanlı doğmuş 

oluyor. Eğitimi de kesinlikle yadsımıyorum. O 

mevcut yeteneği geliştirmek için çok gerekli. 

Fakat diğerlerinden sizi ayıracak bir yeteneği

niz yoksa, yine oyuncu olursunuz. Çalışmakla, 

teknik birşeyleri elde etmekle mutlaka olunur. 

Ama ortalama bir oyuncu olunur. Yani bu böy

le iç içe bir şey. Bunun da formülü ... bilmiyo

rum valla. Kimse bilmiyor. 

■ Siııema ile tiyatroda oyuııculuk arasıııda 
ııasıl farklar var? 

Sinema bambaşka bir dünya öyle örnekler 

görüyorum ki, vasat bildiğimiz oyuncular, iyi 

bir projede, iyi bir yönetmenle parlayabiliyor. 

Aksi de mümkün tabii. Tiyatroda ise yük oyun

cuda. Oyunculuğun kanıtlanacağı yer tiyatro 

sahnesi 

■ Birlikte çalışmaktaıı eıı çok keyif aldığı
nız yöııetmeıı? 

Arzu Film'de yaptığım bütün işlerden keyif 

alıyordum sonra farklı yönetmenlerle de çalış
tım. Ama tabii olay gittikçe, dünya görüşümü

zün birbirini tutması, aradan geçen zamana di

renme, iyi projelerde buluşmamız. Dolayısıyla 

Yavuz Turgul. 

■ "Kevin Costner'ın yerinde olsam, Yavuz 
Turgul'un kapısında yatardım" diye bir sö
zünüzü hatırlıyorum. Nedir Yavuz Tur
gul'un kerameti? 

Doğrudur. Yavuz Turgul Türkiye'ye özgü de

ğil. Dünyanın her yerinde iyi proje üretebilen 

bir yaratıcı olarak görüyorum onu. Çünkü iyi 

senaryo hala bir sır. Ha formüller var. Okullar

da öğretiliyor. Çatışmalar kuracaksın, karakter

ler şöyle olur, daire şöyle kapanır ... Tüm bunlar 

dünyanın her yerinde en iyi kişiler tarafından 

öğretiliyor. Ama uygulayan çok az. Yavuz o na

dir insanlardan. 

■ Oyuııcııluktaıı elinizi eteğiııizi çektiııiz di
yelim. Ne iş yapmak isterdiniz? 

Oyunculuğu bırakmam için, fiziksel olarak 

bir kısıtlama, ya da ruhsal durumumun bozul

ması lazım. Alternatifi yok yani. 

■ Hayattan öğreııdiğiııiz, "herkesin bilme
siııde fayda var dediğiııiz" bir tecriibe? 

İnsan onuru diye bir şey var. İnsana yakışan 
yakışmayan davranışların hepsini kapsıyor. 

■ Soıı olarak, iıısanlar sizdeıı bahseder
keıı, ııasıl bir adam olduğuııuzu söylesinler 
istersiııiz? 

Hiç öyle kaygılarım yoktur. Ben sadece beni 

mutlu eden işleri yapmaya çalışırım. 

■ Ama iıısaııların Jıakkıııızda olumlu şeyler 
düşüıımesi sizi mutlu etmez mi? 

O konuda, tutarlılık galiba en önemlisi. 

Kemal TAŞÇlOGLU 

İnsan mühendi liğinin ilk liderinin Galilei ol
duğunu belirten Zoga, insan mühendisliğinin 
bir tarafının da tıp, biyoloji ve matematik oldu
ğunu ifade etti. Ergün Zoga, "Beyni özgür ol
mayanlar özgür düşünemezler. Herhangi bir 
olayı analiz etmeyen, tartışamayan bir kişi zaten 
özgür değildir. İnsan mühendisliği yanılmayı 
esas alır. İnsan ebeveyn olarak, birey olarak, ya
nılabilir" şeklinde konuştu. 

Prof. Dr. Parasız'dan 
konferans 

i ktisadi ve İdari Bi
limler Fakültesi, 

25 Mayıs Salı günü, 
"İkinci Kuşak Kal
kınma Poltikaları ve 
Washington Uzlaş

maları" konulu kon
ferans düzenledi. 
Kongre Merkezi Kır-
mızı Salon'da, ger- Prof. Dr. 
çekleştirilen konfe- İlker Parasız 
ransa, Merkez Banka-
sı İdare Meclis Üyesi Prof. Dr. İlker Parasız 
konuşmacı olarak katıldı. 

Prof. Dr. Parasız, 1980 yılının öncesi gele
neksel kalkınma politikaları, genişletici para 
politikanın ve keynesci maliye politikasına 
bağlaııdığını belirterek, bu politika kapalı 

ekonomiler için geçerli olduğunu ifade etti. 
l970'leıin ortalarından itibaren bu sistemin 
krize girdiğini ve a1- gelişmiş ülkelerin kal
kınma hızının düştüğünü ve gelişmiş ülkele
rin ıse ekonomik istikrarsızlıkla karşılaştığını 
kaydeden Parasız, Wa~hington konsensusu 
(uzlaşması) bu kri1-in aşılması için, IMF, 
Dünya banka~ı ve ABD hazinesinin işbirliği 
ile oluşturulan bir reçete olduğunu ve Türkiye 
dahil birçok ülkenin iktisat politikalan bu 10 
maddelik reçeteye göre belirlendiğini söyledi. 

Pembe KARA 
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Rektörlük Kupaları BESYO'nun oldu 
BESYO takımları bu yıl ilk kez düzenlenen Rektörlük kupalarına 

damgasını vurdu. BESYO takımları tüm branşlarda kupanın sahibi oldu. 

B 
ahar Şenliği Spor müsabakalan 
kapsamında, bu yıl ilki düzen
lenen Rektörlük kupalarını Be

den Eğitimi ve Spor Yüksekokulu'nun 
ekipleri kazandı. 

Anadolu Üniversitesi XXI. Gelenek
sel Bahar Şenliği Spor etkinlikleri kap
samında 25-26 Mayıs tarihlerinde Rek
törlük Kupası maçları düzenlendi. Ba
har Şenliklerinde şampiyonluğa ulaşan 
ekipler ile BESYO'nun ekipleri, Rek
törlük kupaları için kıyasıya mücadele 
ettiler. 

BESYO'da Nilgün farkı 

Bayanlar voleybolda BESYO ile 
AÖF, Rektörlük kupası için karşı karşı
ya geldi. İlk sette büyük bir çekişme ya
şanırken, BESYO'da Nilgün'ün devre
ye girmesi ile set, 25-20 BESYO'nun 
üstünlüğü ile sona erdi. İkinci sette de 
Nilgün'ün etkili oyununa, takım arka
daşları da ayak uydurunca seti BESYO 
25-17 kazandı ve setlerde de 2-0'lık üs-

tünlüğü ele geçirdi. Üçüncü seti de 
BESYO 25-12 kazanarak, Rektörlük 
Kupasının sahibi oldu. AÖF'te ise, Der
ya ve Özlem başarılı oyunlarına ve tüm 
çabalarına rağmen yenilgiyi önleyeme
diler. 

Sıtkı maça damgasını vurdu 

Erkekler voleybolda da BESYO ile 
AÖF, Rektörlük Kupası için mücadele 
ettiler. İlk seti 25-13 BESYO kazandı. 
AÖF iyi başladığı ikinci sette, bir ara 
farkı sekiz sayıya kadar çıkardı ancak 
BESYO'da Sıtkı etkili oyunu ile maça 
ağırlığını koydu ve set BESYO'nun 
galibiyeti ile bitti. Son set de 25-20 
BESYO'nun üstünlüğü ile bitince, Rek
törlük Kupası, AÖF'e karşı 3-0'lık bir 
galibiyet elde eden BESYO'nun oldu. 
BESYO'nun, bayan ve erkek voleybol 
takımlarına, Rektörlük Kupalarını 25 
Mayıs günü Yunusemre Kampusü Spor 
Salonu'nda düzenlenen törenlerde Sağ
lık, Kültür ve Spor Daire Başkanı Ah-

met Aybulus verdi. 
Bayanlar basketbolda final BESYO 

ile iİBF arasında oynandı. Baştan sona, 
heyecanlı bir mücadeleye sahne olan fi
nal mücadelesinin ilk yarısını 22- l 7 ön
de kapatan BESYO, karşılaşmayı da 
43-41 kazanarak kupanın sahibi oldu. 
Erkekler basketbolda ise BESYO, İİBF 
karşısında ilk devreyi 41-25, müsabaka
yı da 68-50 üstün kapatarak Rektörlük 
Kupasına uzandı. 26 Mayıs günü Yunu
semre Kampusü Spor Salonu'nda dü
zenlenen törenlerde, Rektörlük Kupala
rını; BESYO bayan basketbol takımına 
Anadolu Üniversitesi Spor Birliği Baş
kanı Dr. Muzaffer Öğütveren, BESYO 
erkek basketbol takımına ise BESYO 
Müdürü Prof. Dr. Coşkun Bayram ver
di. Ayrıca finalde mücadele eden bütün 
sporculara, Anadolu Üniversitesi Spor 
Kulübü tarafından birer hediye paketi 
verildi. 

Taner A YYILDIZ 

Yıldız voleybolcular final grubuna yükseldi 
Yıldız Erkek Voleybol Takımı, ilk kez Türkiye'nin ilk sekiz takımı arasına girdi. 

Yıldız Erkekler 
Türkiye Şampi

yonası yarı final grup 
maçları, 21-23 Mayıs 
tarihleri arasında Ak
saray'da oynandı. Yıl
dız voleybolcularımız 

Van Eğitim, İzmir Sel
çuk Bld. ve Ank. Ço
cuk Esirgeme'nin 
şampiyonadan çekil
mesi ile bu rakipler 
karşısında 3-0 (hük
men) galip sayıldı. Fi
nal niteliğindeki mü
sabakada Samsun DSİ 
ile karşılaşan yıldız voleybolcularımız, 
salondan 3-1 galip ayrılarak adını Tür
kiye'nin en iyi sekiz takımı arasına 

yazdırdı ve final grubuna yükseldi. Fi-

nal grubu müsabakaları, 2-6 Haziran 
tarihleri arasında Balıkesir' de oynana
cak. 

Antrenörümüz Rıfat Sezgin, "İlk 

kez fınal grubunda oy
nayacağız. Elde ettiği
miz çok büyük ve an
lamlı bir başarı. Final
ler, oyuncularımın tec
rübe kazanmaları açı

sından, bizim için çok 
faydalı olacak. Oyun
cularım ilk kez böylesi 
bir şampiyonada müca
dele edecekler ve vitri
ne çıkacaklar. Bizi, 
Balıkesir'de çok güçlü 
ekipler bekliyor: İstan
bul ve Ankara il birin
cileri ile il ikincileri, 

İzmir St. Joseph ile karşılaşacağız. 
Bu noktaya gelmek bile bizim için 
çok büyük bir başarı" diyerek sözle
rini noktaladı. 

Anadolu Üniversitesi erkek yüzme ta
kımında spor ya}amını sürdüren 

Serhat Eren, Türkiye ~ampiyonu oldu. 
Yunusemre Kampüsü Kapalı Yüzme 
Havuzu'nda, 21-23 Mayıs günleri ara
sında düzenlenen Türkiye Liselerarası 
Yüzme Şampiyonası 'nda Anadolu Lise
si adına mücadele eden 17 yaşındaki 
Serhat Eren. 00.24 'lik derecesi ile Türki
ye Şampiyonluğunu elde etti. Ayrıca Yu
nusemre Kampüsü Kapalı Yüzme Havu
zu, 1998 yılından bu yana devam ettirdi
ğiTürkiye Yüzme Şampiyonlanna evsa
hipliği yapma geleneğini bu yıl da sür
dürmüş oldu. Serhat Eren 

Bayan masa tenisçilerimiz 
liderliği bırakmıyor 

Sporcularımız, haftayı üç galibiyetle kapattı. 

Türkiye Bayanlar Masa Tenisi 

Süper Ligi'nde mücadele 
eden bayan masa tenisi takımımız, 
Sakarya'da oynanan müsabakalar

da, haftayı üç galibiyet ile kapata
rak liderliğini devam ettirdi. Ekibi

miz 22 Mayıs Cumartesi günü An
talyaspor'u 5-1 mağlup etti. Spor

cularımız, 23 Mayıs Pazar günü ise 
rakiplerine set bile vermeden mü

sabakalardan galip aynldı. 

Önce İzmir DSİ Spor'u , daha 

sonra da Ank. B.Ş.Bld'yi 5-0'lık 

skorlar ile mağlup etti. Böylece 

ekibimiz, 18 maç sonunda (17 ga
libiyet-! mağlubiyet) topladığı 35 

puanla, Çukurova Üniversitesi 

önünde averajla liderliğini devam 

ettirdiği. Bayan masa tenisi takımı

mız, son hafta maçlarını 5-6 Hazi

ran tarihlerinde İstanbul 'da oyna

nacak. Ekibimiz son hafta maçın

da, takipçisi Çukurova Üniversite

si'ni mağlup etmesi halinde şampi

yonluğunu ilan edecek. Sporcula

rımız, ligin ilk yarısındaki maçta 

rakibine 5-2 üstünlük sağlamıştı. 

Yıldız bayan voleybolcular 
final şansını yitirdi 

Yıldız Bayanlar Türkiye Şampiyonası yarı final maçları, 21-23 Ma
yıs günleri arasında Çanakkale'de oynandı. Yıldız bayan voley

bolcularımız, İstanbul Koç ile İzmir Narlıdere Belediyesi'ne 3-0 yeni
lerek final grubuna yükselme şansını yitirdi. Daha sonra, voleybolcu
larımız F.Bahçe'yi 3-2, Kayseri Karsumolospor'u 3-1 mağlup ederek 
grubunu üçüncü bitirdi. Yarı final grubunu birinci sırada bitiren İstan
bul Koç, final grubuna yükseldi. 

Yıldız bayan hentbolcular elendi 

A nadolu Ümversite~i Yıldız B~yanla.r Hentbol Takımı, Türki_
yc Şampıyonası Fmal Grubu na yukselıne ~ansını kaybettı. 

Hentbolculanmız, oynatıkları üç kar~ılaşmadan da mağlup ayrı
larak final grubuna veda etti. 

Yıldız Bayanlar Hentbol Türkiye Şampiyonası finalleri 26-30 
Mayıs tarihleri arasında Eski~chir Porsuk Spor Salonu'nda oy
nandı. Şampiyonada yıldız bayan hentbolculanmız Havclsan'a 
34-23, İskenderpaşa'ya 20-17 ve Ka~tarnonu Gençlik Merke
zi 'ne 54-19 yenilerek grubundan çıkamadı. Yıldız Bayanlar 
Hentbol Türkıye Şampiyonluğunu Ankara ekibi Havelsan 
kazandı. 
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Uzun ömrün formülü iyi sosyal statü 
lngiltere'de 25 yıldır sürdürülen bir araştırmaya göre, zenginlik ve sosyal statüde biraz önde olmak bile ömrü uzatıyor . 
• 

I ngiliz bilim adamı Prof. 
Sir Michael Marmot'un 
araştırmasına göre, üç 

yerine dört yatak odalı bir eve 
ya da biraz daha büyük bir 
bahçeye sahip olmak bile da
ha uzun yaşamak için yeterli 
olabiliyor. Marmot'un araştır
masının sonuçları sağlık kav
ramının zenginlik ve sosyal 
statüye göre değişim göster
diğini ortaya koyuyor. 

Sosyal statü ve sağlık ara
sındaki bağı incelemek için 
1967 yılında çalışmalarına 

başlayan Prof. Mannot, aynı 
meslekten insanlar arasında 

yaptığı araştırmada, diğerleri

ne oranla daha iyi iş olanakla
rına sahip olanların ölüm ris
ki daha düşük bir düzeyde ol
duğunu ortaya çıkardı. Mar
mot'un araştırmalarına göre, 
örneğin yüksek lisans yapmış 
bir kişi, lisans yapmış birine 
oranla daha rahat bir yaşama 
sahip ve bu aradaki fark bile 
uzun yaşamasında bir etken. 

Yüz nakli gerçek mi oluyor? 1 

Amerikalı bir grup bilimadamı yüz nakli için izin bekliyor. 1 

Marmot'un araştırmaları, 

sosyal statüdeki küçük bir 
farklılığın ölüm riskini yakla
şık olarak üç kat azalttığını 

ortaya koyarken, diyet ve ya
şam tarzının sosyal statü ile 
çok az bir bağı bulunduğunu 
gösterdi. Hatta sigara içenler 
bile eğer yüksek bir sosyal 
statüye sahipseler daha düşük 
seviyedeki insanlara oranla 
daha düşük ölüm riski taşı-

yorlar. 

Amerika Birleşik Devletleıi'nde bir grup 
bilimadamı, dünyanın ilk yüz naklini 

gerçekleştinnek için izin bekliyor. İzin veıil
mesi durumunda, bağışlanacak organlar lis
tesine "yüz" de eklenecek. 

BBC'nin haberine göre, Kentucky'deki 
Louisville Üniversitesi plastik cerrahi ekibi, 
yüzünde ciddi deformasyon bulunan hasta
lara, bir ölünün yüzünü nakletme konusunda 
yaptıkları hazırlıkları bir süre önce tan1arnla
dıklarını açıkladılar.Ekip, gerekli izni aldık
tan sonra, nakil yaptırmak isteyen ha5talar 
ve öldükten sonra yüzünü bağışlayabilecek 

kişiler arayacak. Peki başka bir insanın yüzü 
nakledilen hasta, aynaya baktığında kendini 
nasıl hisseder? Psikolog Aric Sigman, insa
nın kendini algılama ya da çevresinde algı
lanma sürecinde yüzün, vücudun diğer or
ganlarından daha büyük bir rol oynadığını 
söylüyor. Çünkü insanlar diğer insanları yüz 
hatlarına bakarak analiz etmeye koşullanmış 
durumda. Söz konusu buluş henüz denen
mediğinden, insanların bir ölünün yüzünü 
taşımaya nasıl tepki vereceğini kestirmek 
güç. Ancak uzmanlar, yüzün, nakledilen ki
şide farklı görüneceğinin altını çiziyor:_! 

Trafik gürültüsü kalp krizi riskini artırıyor 
Sürekli olarak trafik gürültüsüne maruz kalan 

erkeklerin kalp krizı geçirme riskinin daha 
yüksek olduğu belirlendi. 

Berlin'deki Sosyal Tıp, Epidemiyoloji ve Sağ
lık Ekonomisi Enstitüsü'nde görevli bilim adam
larının, kentteki çeşitlı hastanelerde yatan 4 
bin 115 kişı üzerinde yaptığı araştınnaya göre, 
trafiğin yoğun olduğu ana caddelere yakın otu
ran erkeklerin kalp krizi geçirme riskinin, evleri 
daha sakin bölgelerde olanlara göre yüzde 30 
yüksek olduğu ortaya çıktı. Bilim adamları, tra
fik gürültüsünden dolayı kalp krizi riskinin sade
ce erkeklerde arttığını, kadınlarda riskin neden 
yükselmediğinin bilinmediğini kaydeniler. 

Kafaya aldığı darbeler çocuğun karakterini etkiliyor . 
Ingiltere'nin Warwick Üniversitesi'ne 

mensup bir grup bilim adamı tara
fından yapılan araştırmalar, kafadan 
alınan darbelerin uzun vadede çocu
ğun karakteri değiştirebileceğine dik

kati çekti. 
Sonuçlan The Joumal of Neuro

logy'de yayımlanan araştırmaya katı

lan binlerce anne-baba, kafalarından 

darbe alan çocuklarının karakterlerin
de, duygusal tepkilerinde ve toplumsal 

davranışlarında meydana gelen değişi
mi an)nttı. 

Anne-babalar, geçirdikleri kazanın 

ardından duygusal tepkilerıııin, davra
nışlarının ve öğrenme kapasitelerinin 

yanı sıra çocuklarının kişiliklerinde de 
değişiklikler meydana geldiğini bildir
di. Pek çok çocuğun kafasından aldığı 
darbe ya da yaralanma sonucunda ha
yati tehlikeyi atlatmasının ardından 

hastaneden çıktından sonra bir daha 
hiçbir şekilde takip edilmedığinı belir
ten bilim adamları, geçen 6 yıl boyun
ca kafasından yaralanan 500 çocuğun 
durumları üzerinde incelemelerde bu-

lunulduğunu açıkladı. 

Ailelerden çocuklarındaki değişimi 
not etmelerini ısteyen bilim adamları, 
sonuçta çok hafif bir yaralanmayla da 

sonuçlansa kafadan alınan darbenin, 
en azından kişilik değişimine yol açtı
ğını tespit ettiler. Bilim adamları, bu 
tür çocukların yüzde 43'ünün kişilik, 

öğrenme kapasitesi ve duygusal tepki
lerindeyse daha sonra ılımlı da olsa 
"özürlü" olarak tanımlanınalarına yol 
açacak düzeyde değişim meydana gel
diğini bildirdi. 

HP'den 4x4 bilgisayar 

H P firması arazi kullanımına dayanıklı Rugged Note

book ıır3600 ve Tablet PC tr3000'ü piyasaya çıkardı. 

En zor koşullarda rahat kullanılması için tasarlanan 

yeni ürünler suya, yere düşür

meye. sarsıntıya ve toza da

yanıklı olarak üretildi. 

Yeni ürünler, mobil çalı

şanların, polislerin, arazide 

görevli mühendislerin, işa

damlarının ve özellikle askeri 

personelin tüm ihtiyaçlarına 

cevap verecek şekilde tasar

landı. Zorlu hava koşulları

na ve sürekli harekete 

ayak uydurabilecek bi-

çimde üretilen her iki 

ürün de. kablosuz geniş alan ağı (WAN), yerel ağ (LAN) ve kişi

sel ağ (PAN) ile kablosuz bağlantı seçenekleri sunuyor. 

··~Gôrüntülü· kolye kapışılıyor 
• 'ılc,. ,. • • 

A merika Birleşik Devletleri 'nde "yüksek tcknolojı mücevhera

tı" adı verilen ve LCD ekranıyla istenen resmi gösteren kolye

ler büyük ilgi görüyor. Fotoğraf çeken cep telefonlarının gördüğü 

büyük ilgiden esinlenen Nokia şirketi tarafından üretilen ve "Me

dallıon I" adı verilen renkli LCD ekranlı kolye, ABD'de piyasaya 

çıkmasıyla birlikte adeta kapışılmaya başlandı. 

Cep telefonu, bilgisayar ya da palın gibi bir başka cihazdan kızı

lötesi bağlantı yoluyla gönderilen görüntüleri alarak, hafızasında 

saklayan kolye istenilen görüntüleri sırayla gösteriyor. Çelik çerçe-

veli ve 8 resim kapasiteli 

kolyenin bataryası ise 15 
saat dayanıyor. 

Dünyanın ilk görüntülü 

mücevheri kabul edilen ve 

300 dolara satılan kolye

nin, daha gelişmiş ve iste

nirse bileğe de takılabile

cek modelinin bu yaz pi

yasaya çıkacağı belir

tiliyor. 


